運動博弈中賭盤盤口與比賽成績之關係：以2017年美國職棒大聯盟為例
摘要

    分析各項運動賽事的統計數據與相關資訊，向來都是運動博弈投注消費者與經營者所關注的訊息。本研究旨在分析2017年美國職棒大聯盟例行賽主、客場比賽成績與賭盤盤口所開分數之關聯性。結果發現1.美國職棒大聯盟在主、客場的賽制中確實有主場優勢存在，以單一球隊而言，30支球隊中有21支球隊有主場優勢，有7支球隊有客場優勢。2.不同聯盟主、客場比賽的讓分過關率與大、小分率皆趨向五成之平衡狀態，莊家站在比較贏面的一方。3.實力較強球隊與媒體或大眾關注的熱門球隊，並不一定就有高度的讓分過盤率。4.投手防禦率與整體攻擊指數是影響比賽總得分的重要因素。運動博弈是一門學問，光憑個人感覺與喜好的投注方式，或聽閱坊間專家的預測與媒體分析之迷思，總不如本身潛心鑽研統計數據的投注法則。｢投資管理｣是運動博弈一個重要的課題，投注者宜控管投資金額，有系統的分析統計數據與資訊，提升預測正確率，才能長期及有效的營造投資績效。
關鍵字：運動博弈、主場優勢、投手防禦率、整體攻擊指數
The Relationship Between Handicap Betting and Game Score Results: A Case Study of the 2017 Major League Baseball Season

Abstract

 Sports bettors and betting operators are always interested in analyzing statistical data and relevant information on various sporting events. This study aims to analyze the correlation between the results of home and away games in the 2017 Major League Baseball season and the handicap bets. The findings are as follows: 1. Major League Baseball does have home-field advantage in both home and away games; in terms of single team, 21 out of 30 teams had home-field advantage and the remaining 7 teams had away-field advantage. 2. Both against the spread (ATS) and total goals over/under betting odds on different leagues in home and away games tend to be 50％; the banker gets the edge. 3. The relatively strong teams and the ones that attract media or public attention do not necessarily have a high ATS percentage. 4. The earned run average and the on-base plus slugging are important factors that affect the overall score of a game. There is a lot to learn regarding sports betting. Immersing yourself in the study of statistical data is a betting rule superior to that based on personal feelings/preferences, predictions made by experts, or analyses done by the media. ‘Investment management’ is crucial in sports betting. A sports bettor should manage the investment amount and analyze the statistical data and information in a systematic manner to improve the accuracy of prediction, in order to create long-term and effective investment performance.
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